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ORDRE DEL DIA 
 1.- Actes pendents d'aprovar 
      PLE2016/3 Ordinària 29/03/2016 
 2.- Resolucions a donar compte 
 3.- Aprovar el conveni per a la cessió temporal d'un espai del parc  de bombers a  
      l'Agrupació de Defensa forestal 
 4.- Nomenar als tres membres que a proposta del Ple formaran part de la comissió  
      municipal del Patrimoni de Castellar del Vallès.  
 5.- Moció del grup municipal de  Convergència Democràtica de Catalunya sobre el  
     projecte d'impuls comercial "Aparadors Vius" 
6.- Moció del grup municipal d'ERC de menjadors escolars ecològics de proximitat  
7.- Moció del grup municipal d'ERC de retirada símbols franquistes a Castellar  
8.- Moció del grup municipal de Decidim Castellar per declarar Felip VI i el conjunt     



     de la  monarquia persona non grates a Castellar del V Vallès 
9.- Moció del grup municipal de Som de Castellar-PSC en defensa de la Llei  
     24/2015, de 29 de juliol de mesures urgents per a afrontar l'emergència en  
     l'àmbit de l'habitatge i la pobresa energètica  
10.- Moció dels grups municipals de Decidim Castellar, ERC i CDC per a la tarifació   
       social als equipaments educatius municipals 
11 .- Assumptes Sobrevinguts 
12 .- Precs i Preguntes 
 
Abans d’iniciar la sessió el Sr. Alcalde,  intervé per donar la benvinguda al nou 
Secretari i a la nova Interventora que s’han incorporat a l’equip municipal, és el seu 
primer plenari aquí a l’Ajuntament de Castellar i esperem que en siguin molts més. 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió de 29 
de març   de 2016. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 263 de 18 de març al  345  de 
22 d’abril  de 2016. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 29 de març, 5, 12 i 19 d’abril de 2016. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
3.- APROVAR EL CONVENI PER A LA CESSIÓ TEMPORAL D’UN ESPAI AL 
PARC DE BOMBERS A L’AGRUPACIÓ DE DEFENSA FORESTAL 
 ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès va construir el Parc de Bombers 
Voluntaris de Castellar del Vallès, situat al carrer Berguedà núm. 39 del Polígon 
Industrial Pla de la Bruguera, en una finca de titularitat municipal, finca registral 
10.848, inscrita a nom de l’Ajuntament 
ATÈS que des del seu inici les instal·lacions del Parc de Bombers han estat 
compartides pels Bombers Voluntaris i les entitats Agrupació de Defensa Forestal de 
Castellar del Vallès (ADF) i Servei a la Natura (SERNA). 
ATÈS que el tècnic de protecció civil de l’Ajuntament ha emès informe d’oportunitat 
favorable a la cessió de part de l’esmentat espai a l’Agrupació de Defensa Forestal, 
atenent que les actuacions que porta a terme la referida entitat són d’interès 
general pel municipi ja que estan vinculades a tasques de prevenció i extinció 
d’incendis, així com de protecció civil. 
ATÈS que aquesta cessió no suposa cap compensació econòmica per part de 
l’Ajuntament, al marge de la subvenció que ja té reconeguda anualment dita 
entitat. 
ATÈS que aquesta cessió es fa mitjançant conveni amb caràcter temporal i gratuït 
per un termini de 4 anys, si bé prorrogable per mutu acord de les parts per terminis 
de la mateixa durada a la inicial. 
ATÈS que la cessió directa de locals municipals es considera adequada per les 
finalitats d’interès general que porta a terme dita entitat i pels interessos locals que 
es satisfan mitjançant aquesta cessió. 
Vist el que preveu la normativa aplicable, entre d’altres la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
de Bases del Règim Local, la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de Patrimoni de les 
administracions públiques, el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, Text Refós de 
la Llei municipal i del Règim Local, i el Decret 336/1988, de 17 d’octubre, 
Reglament del patrimoni dels ens locals, i en el marc del previst per la Llei 6/1988, 
de 30 de març, Forestal de Catalunya, el Decret 64/1995, de mesures de prevenció 
d’incendis forestals i l’Ordre de 6 d’octubre de 1986 sobre la regulació de les ADFs. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 



PRIMER.- Aprovar el conveni per la cessió temporal amb caràcter gratuït i a precari 
d’uns espais del parc de bombers ubicat al carrer Berguedà núm. 39 en favor de 
l’Agrupació de Defensa Forestal, en concret: 
- espai d’aparcament interior a les cotxeres que ocupen tres portes de garatge, 
- un magatzem situat al costat de les cotxeres,  
- un despatx situat al primer pis, 
- la possibilitat de fer ús compartit de la resta d’espais col·lectius establerts en el 
Conveni. 
SEGON.- L’ADF assumeix la neteja dels espais cedits i d’aquells compartits quan 
en faci ús, en coordinació amb la resta d’usuaris del Parc. 
TERCER.- El conveni té una vigència inicial de 4 anys a comptar des de la data de 
la seva signatura, sense perjudici que pugui ser prorrogat per mutu acord de les 
parts per períodes d’igual durada, si bé l’Ajuntament podrà resoldre anticipadament 
el mateix per raons d’interès públic. 
QUART.- Notificar els presents acords als interessats i la resta de departaments 
municipals competents en la matèria. 
 
INTERVENCIONS 
El  Sr. José Leiva, Som de Castellar-PSC, explica la proposta, tot dient que portem 
a ple  la cessió d’un espai al Parc de Bombers voluntaris de Castellar del Vallès, 
situat al carrer Berguedà núm. 39 A l’Agrupació de Defensa Forestal de Castellar del 
Vallès (ADF), aquest  conveni tindrà una vigència de quatre anys. 
Des dels seus inicis, les instal·lacions del Parc de Bombers, han estat compartides 
per les entitats Agrupació de Defensa Forestal de Castellar del Vallès (ADF) i Servei 
a la Natura (SERNA), i des de el 2012 també amb el SEM. 
Fa uns dies ens ven adreçar des de  l’Ajuntament de Castellar del Vallès  a la 
Direcció General de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvaments , informant de la 
necessitat de regular els espais que utilitza l’entitat ADF de Castellar dins d’aquest 
equipament des de fa molts anys.  
El fet de poder disposar a la nostra Vila de l’ADF és una circumstància molt 
beneficiosa als interessos municipals, doncs dona una cobertura a les necessitats 
per tal de poder prestar les seves activitats de prevenció i extinció d’incendis 
forestals i tasques de Protecció Civil, al nostre terme municipal. Amb aquesta cessió 
s’intenta que l’ADF  i el personal adscrit disposessin d’unes instal·lacions adequades 
per les seves tasques. 
Els espais que l’Ajuntament posa a disposició de l’ADF són l’espai d’aparcament 
interior de les cotxeres ,un magatzem situat al costat de les cotxeres i un despatx. 
Per ERC intervé el regidor Sr. Rafa Homet, per agrair la presencia del nou 
Secretaria i de la nova Interventora i desitjar-los molt bon tasca en tots aquest 
anys. 
Entrant a la moció, agrair la tasca habitual de l’Agrupació de Defensa Forestal, 
especialment activa  i significativa Castellar del Vallès, per tant, evidentment 
votarem a favor d’aquest conveni i tal i com vam comentar en el conveni quan 
també es va cedir una part pels vehicles d’emergència, en concret a les 
ambulàncies, també recomanaríem a l’Ajuntament que acompanyi per vetllar de la 
bona convivència entre aquests col·lectius que comparteixen espai. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
4.- NOMENAR ALS TRES MEMBRES QUE A PROPOSTA DEL PLE FORMARAN 
PART DE LA COMISSIÓ MUNICIPAL DEL PATRIMONI DE CASTELLAR DEL 
VALLÈS. 
“ATÈS que el Ple municipal en sessió de 29 de març de 2016 va aprovar inicialment 
el reglament per la creació i el funcionament de la Comissió de Patrimoni 
Arquitectònic i Arqueològic de Castellar del Vallès 
ATÈS que la referida Comissió,segons l’article 1 del reglament és un òrgan consultiu 
de caràcter fonamentalment tècnic, que te per finalitat vetllar per la qualitat 
arquitectònica de totes les actuacions sol.licitades en els elements inclosos en el 



Catàleg de Béns a protegir, amb funcions d’assessorament a l’administració 
municipal i com a via de participació ciutadana en aquesta matèria 
Vist que correspon al Ple, proposar el nomenament de 3 membres o vocals  de 
l’esmentat òrgan a petició del President de la Comissió Municipal de Patrimoni 
Un cop escoltades la diferents propostes. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Nomenar i designar els 3 membres en la Comissió del Patrimoni 
Arquitectònic i Arqueològic de Castellar del Vallès , com a persones proposades pel 
Ple a petició del President de la Comissió Municipal de Patrimoni a les persones  que 
es relacionen a continuació 
1.- Sr. Oriol Vicente, arqueòleg  i president de l’Arxiu d’Història. 
2.- Sr. Pere Roca, arquitecte i autor de varies intervencions de reforma i obra nova  
     al casc antic del municipi i altres edificis catalogats. 
3.- Sr. Esteve Prat, llicenciat en belles Arts i autor de diversos llibres i publicacions  
      sobre l’art i patrimoni castellarenc, redactor de l’índex de Béns d’interès local     
      inclòs al PGO 99. 
SEGON.- Notificar aquest acord a les persones interessades, així com a les 
Regidories competents 
 
INTERVENCIONS 
El  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, explica la proposta, tot aclarint que 
el ple municipal en la sessió del 29 de març proppassat va aprovar el reglament per 
la creació i funcionament de la comissió de patrimoni arquitectònic i arqueològic de 
Castellar del Vallès. El reglament estableix que correspon al ple proposar el 
nomenament de tres membres de l’esmenat òrgan. I recordar als diferents grups 
que en les properes setmanes es constituirà ja aquesta comissió i que ja a partir 
d’aquest moment es podrà proposar i enviar al Sr. Secretari les propostes dels 
grups. També val a dir que a més a més d’aquest representants cada grup té la 
opció de tenir un representant en aquesta comissió. Recordar també tal com diu el 
reglament no és necessari que aquesta persona sigui regidor, però tampoc és 
incompatible que ho sigui. En el moment que tinguin els noms dels diferents grups, 
es podrà constituir la comissió. 
A continuació procedeix a llegir la  proposta  
Per ERC, intervé,a continuació la regidoria Sra. Núria Raspall  que manifesta que 
en l’anterior ple vam demanar que aquests tres membres de la comissió fossin 
membres de consens, ho son, i des d’ERC volem agrair-los ja des d’aquets moment 
la seva dedicació i implicació. 
El Sr. Alcalde intervé per afegir que aquests membres de la comissió són 
persones, no només de consens sinó de reconeguda solvència i prestigi a la nostra 
Vila, i que per tant n’estem completament segurs de la bona tasca que realitzaran 
en el si d’aquesta comissió de patrimoni. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
5.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA DEMOCRÀTICA DE 
CATALUNYA SOBRE EL PROJECTE D’IMPULS COMERCIAL “APARADORS 
VIUS” 
És una afirmació recurrent i compartida que el comerç de proximitat dóna vida als 
carrers dels nostres municipis. Allò que diferencia les ciutats o barris dormitori de 
les ciutats vibrants i dinàmiques és, per damunt de tot, la vitalitat i varietat de la 
seva oferta comercial. A Castellar tenim un nombre important de locals tancats a 
causa de la caiguda de l’activitat econòmica de la darrera dècada. Uns locals que 
apaguen la vila i transmeten una imatge poc dinàmica i atractiva per a nous 
projectes comercials. 
L’administració local té instruments limitats en polítiques econòmiques i d’impuls de 
l’ocupació. En canvi, té el coneixement de la realitat comercial local i les 



competències urbanístiques i de comerç que poden potenciar l’activitat del comerç 
de proximitat. 
A Castellar el debat comercial no es pot circumscriure només al debat al voltant de 
l’illa de vianants o la mobilitat. També calen iniciatives públiques innovadores que 
ajudin a millorar l’aspecte dels nostres carrers i la vitalitat del nostre comerç. Les 
accions amb aquest objectiu tampoc no es poden limitar a contemplar la realitat del 
comerç del centre, sinó que ha de tenir en compte el comerç d’altres zones on 
l’obertura i tancament de botigues té una freqüència menor. 
El projecte que proposem anomenar “Aparadors vius” pretén ser un estímul visual, 
una oportunitat per a botigues i entitats de mostrar els seus productes. Proposem 
un programa que tindrà per objectiu que el màxim nombre de locals tancats puguin 
tornar a obrir i servir d’aparadors per a d’altres botigues, artistes i artesans locals. 
Un local obert o un aparador ple i amb llum és també més atractiu i fàcil de vendre 
o llogar.  
Els propietaris interessats podran oferir un aparador pel projecte a canvi d’una 
subvenció. D’altra banda els comerços, artesans, artistes, PIMES i entitats locals 
que ho desitgin podran exposar els seus productes i guanyar visibilitat en aquests 
nous espais disponibles.  
L’Ajuntament facilitarà un catàleg amb els locals inclosos al projecte, en farà 
promoció i assessorarà als interessats per garantir uns bons acabats i correcta 
gestió del projecte. 
Per tot l’exposat, Convergència Democràtica de Catalunya proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Castellar l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Estudiar la viabilitat econòmica i realitzar una proposta tècnica des de 
l’àmbit de comerç per a la posada en marxa del projecte “Aparadors Vius” en un 
termini de sis mesos. 
SEGON.- Treballar conjuntament amb les diferents associacions de comerciants i 
entitats culturals de la vila per fer una campanya de promoció de la iniciativa.  
TERCER.- Fer arribar aquesta moció a les associacions de comerciants i als API de 
la ciutat. 
 
INTERVENCIONS 
La regidora de CDC, Sra. Bea Garcia,  explica la proposta, tot fent-ne lectura. 
Per Som de Castellar-PSC, la regidora Sra. Anna Marmol diu  que el nostre 
municipi presenta cada vegada necessitats més diverses en l’àmbit comercial i cal 
aportar eines i solucions de dinamització. Hem de ser innovadors, hem de crear 
noves tendències i estar oberts a nous conceptes. 
El projecte “Aparadors vius” és un clar exemple d’innovació i dinamització ja que té 
com a objectiu promoure que l’oferta de locals buits del municipi i la demanda per 
part d’emprenedors, comerços  i entitats es trobin amb més facilitat, fomentant així 
uns carrers vius i dinàmics, generant espais de trobada i de relació social i 
econòmica. 
És per aquest motiu que el nostre vot serà favorable. 
Per ERC, intervé, a continuació, el regidor Sr. Ferran Rebollo,  que manifesta, la 
complexitat del moment actual marcat per la crisi i pel que fa als hàbits de compra 
exigeix trobar iniciatives que facin més competitiu el nostre comerç. Quan es 
passeja per una zona comercial, per un carrer on hi ha certa concentració de 
botigues, els locals buit trenquen aquest dinamisme i la imatge atractiva que ha de 
tenir un comerç viu. El projecte aparadors vius criem que a més de ser un estímul 
visual  ha de servir perquè els màxim nombre de locals puguin tornar a obrir i 
servir d’aparadors per altres botiguers, artistes i artesans locals. Els propietaris 
mantenen vius els locals, nets i endreçats i amb visualització per possibles 
interessats a comprar-lo o a llogar-lo , és un projecte que ben gestionat i guanyem 
tots. Per tant el nostre vot serà favorable. 
Per Decidim castellar, intervé el regidor Sr. Jordi Uyà que diu sobre la iniciativa que 
ens proposa el Grup de Convergència dels “Aparadors Vius”, ens caldria tenir més 



informació sobre si realment els comerciants o els propietaris de locals, siguin 
comerciants o no, tenen aquestes inquietuds o necessitats. 
També ens caldria regular si aquesta iniciativa correspon a tenir de demanar el 
permís d'obertura d’una activitat, quina activitat, si “l'aparador viu” llogat per una 
altre empresa pot ser compatible per fer-hi també una altre activitat comercial a 
l'interior. 
Tampoc queda clar si la Llei d'arrendaments urbans contempla aquesta modalitat 
de lloguer o si la fiscalitat d'aquest lloguer suposaria una irregularitat a l'hora de 
declarar un local amb una única ref. Cadastral i amb diferents activitats ( o 
solament amb activitat en una petita part ) 
Malgrat tots els dubtes, considerem que s'han de fer iniciatives dedicades a 
defensar el comerç de proximitat i de qualitat, però també considerem que han de 
ser iniciatives consensuades pels propis comerciants. 
Ja que actualment cada vegada mes es parla d’un canvi en la manera de fer 
política, de cara a oferir a la població un govern local obert i participatiu a l'hora de 
donar subvencions, potser ens caldria que el poble i digués la seva en aquest tema 
i amb molts altres. 
Es per això que no volem donar un vot negatiu a la iniciativa, però degut a que no 
ve acompanyada  de un estudi participatiu dels possibles afectats, ens abstindrem. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     DISSET  (17) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP, ERC i CDC    
Vots en contra:  CAP 
Abstencions :    DOS       ( 2) dels regidors De Decidim Castellar. 
 
En aquest punt de la sessió (20’15 h), s’incorpora el regidor Sr. Joan Moya  
 
6.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC DE MENJADORS ESCOLARS 
ECOLÒGICS DE PROXIMITAT 
El servei de menjador escolar neix d’una necessitat social com és la impossibilitat 
de compaginar l’horari laboral dels pares amb l’horari escolar dels fills, per tal que 
aquests puguin anar a dinar a casa. A Catalunya, el servei de menjador no està 
considerat dins l’horari lectiu i, per tant, les famílies n’han d’assumir el 100 % del 
cost, exceptuant les beques menjador. 
Les competències dels serveis de menjador escolars públics corresponen al 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, però les responsabilitats 
les compartim entre tots, des de les escoles a les famílies, passant pels gestors de 
menjadors, els productors i altres agents implicats. Per tant, és un servei, la 
qualitat i la naturalesa del qual, hauria de preocupar i interessar a tothom. 
La transició dels menjadors convencionals actuals cap als menjadors ecològics, 
implica posar en valor un servei de menjador saludable, educatiu i sostenible ja que 
amb aquests tipus de menjadors es promou el desenvolupament urbà sostenible, es 
potencien els productes locals de qualitat i ecològics i es promouen hàbits 
saludables entre la ciutadania.  
Però, què són realment els menjadors ecològics? Són menjadors que aposten per 
un consum diari de verdures ecològiques de temporada i de proximitat, que 
pretenen que el 50% dels aliments que es consumeixin siguin de producció 
ecològica i es comprin directament als productors, són menjadors en els que el seu 
servei està inclòs en el projecte educatiu dels centres i que inclouen la proteïna 
vegetal en els menús, com a mínim, un cop per setmana. 
L’objectiu d’aquests menjadors ecològics doncs, és oferir un menú equilibrat amb 
aliments de qualitat, gustosos i saborosos tot recuperant la dieta mediterrània com 
a base de la nostra alimentació, una dieta que si bé és excel·lent des del punt de 
vista nutricional i gastronòmic,s’ha anat perdent al llarg dels últims anys i que hem 
de saber adaptar als hàbits socials actuals, com són el menjar ràpid o fora de casa. 



Per poder dur a la pràctica aquesta transició, es pot comptar amb l’assessorament 
d’entitats especialistes en la matèria com podria ser l’Associació de Menjadors 
Ecològics de Catalunya, que aplica uns principis bàsics: 
1.- El menjar ha de ser saborós i sa i, per tant, ha de ser equilibrat i ha d’estar ben 
preparat 
2.- Sempre que sigui possible, el menjar s’haurà de produir per mitjà d’agricultura 
ecològica.  
3.- El menjar s’ha de produir localment, entenent “localment” com de la màxima 
proximitat possible. 
4.- El menjar ha de ser de temporada, ja que podem gaudir de productes de més 
qualitat i sabor si consumim la fruita i la verdura en la seva temporada de 
recol·lecció. Els aliments son més nutritius, la textura i l’olor són més agradables, 
tenen més vitamines, sals minerals, nutrients i, a més a més, si són de cultiu de la 
zona, estan menys manipulats ja que tenen menys necessitat de transport, 
distribució i emmagatzematge, fet que redueix el cost energètic i la contaminació. 
5.- S’ha de reduir el malbaratament alimentari ja sigui en la producció, el 
processament, la distribució, el servei d’àpats i del mateix plat quan mengem.  
6.- S’ha de reduir el consum de carn (recomanable per motius nutricionals i de 
salut en general) i augmentar el consum de proteïna vegetal ecològica (cereals i 
llegums).  
Per tant, Atès que és necessari un canvi en l’alimentació per tal de recuperar la 
dieta mediterrània que hem anat perdent en els últims anys i que nutricionalment 
és molt més equilibrada.  
Atès que són molts els factors que avui observen metges, administracions, 
nutricionistes i ciutadans conscienciats per alertar-nos de l’actual inèrcia del procés 
de producció, distribució i consum d’aliments, que ens ha portat a una alimentació 
de conseqüències preocupants per al medi ambient i per la salut de les persones. 
Atès que amb aquests tipus de menjadors es promou el desenvolupament urbà 
sostenible, es potencien els productes locals de qualitat i ecològics i es promouen 
hàbits saludables entre la ciutadania 
Atès que a Castellar tenim diferents productors locals als que podríem fer partíceps 
d’aquesta transició i demanar-ne la col·laboració 
Atès que moltes escoles tenen el seu propi hort i mostren interès en una educació 
alimentària saludable. 
Atès que hi ha escoles que ja apliquen programes per evitar el malbaratament 
d’aliments 
Atès que hi ha entitats que ens poden assessorar en aquesta transició 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Oferir assessorament i acompanyament a les escoles públiques i a les 
escoles sostingudes amb fons públics de la vila, que desitgin canviar o millorar la 
gestió del seu menjador escolar per tal que s’iniciïn i desenvolupin aquesta 
transformació als seus centres. 
SEGON.- Fomentar que, en la mesura que les direccions i les AMPES dels centres 
escolars ho vegin necessari, es busquin espais per compartir, per tal que aquestes 
donin a conèixer les experiències que estant portant a terme, en els seus centres, 
enriquint-se mútuament i aprenent de les experiències dels altres. 
TERCER.- Promoure programes transversals amb salut i medi ambient per 
fomentar els valors del consum responsable, l’alimentació saludable i la promoció 
dels aliments de temporada i de proximitat. 
QUART.- Continuar assessorant a les AMPES i a les direccions dels centres 
interessats (tant les escoles públiques com les escoles sostingudes amb fons 
públics), en l’aplicació de programes i normatives que existeixen per evitar el 
malbaratament d’aliments i el consum responsable, per tal que de retruc, se’n 
puguin beneficiar les entitats solidàries que hi ha a Castellar 
CINQUÈ.- Informar als gestors dels menjadors escolars dels productors locals i, 
alhora, assessorar als productors locals interessats a fer aquesta transició. 



SISÈ.- Informar d’aquests acords a la Federació d’Ampes de Castellar, a les 
Ampes de les escoles bressol, i a les direccions tant de les escoles bressol com les 
de primària del poble (escoles públiques i a les escoles sostingudes amb fons 
públics). 
 
INTERVENCIONS 
La regidoria Sra. Núria Raspall, d’ERC que fa lectura de la moció. 
 
Per Som de Castellar-PSC, la regidora Sra. M. Antònia Puig, intervé dient que en 
les circumstàncies actuals, pares i mares es veuen en la necessitat d’utilitzar el 
servei de menjador de les escoles, els pares i les mares d’aquests infants son els 
que més es preocupen perquè  aquest sigui de qualitat, tant pel temps que els 
infants i passen com per les qualitats dels aliments, de fet la majoria de comissions 
de menador de les escoles estan  formades per pares i mares que els seus fills 
utilitzen aquest servei i evidentment es preocupen, pensen i mostren interès a 
millorar la salut dels infants. 
Podem dir que l’alimentació saludable, gaudir d’un espai acollidor on els infants 
estiguin ben atesos i que aquest temps, encara que sigui lúdic també  sigui 
educatiu , serien els tres pilars bàsics que les famílies esperen d’aquest servei. 
Convertir el temps del menjador escolar en un espai d’aprenentatge en el que es 
gaudeix d’una cuina saludable i nutritiva, és cap on miren les comissions de 
menjador dels centres educatius de Castellar, dedicant hores i temps perquè aquest 
serveu doni resposta a les expectatives de totes les famílies que l’utilitzen. La idea 
no es canviar les empreses que gestionen aquets servei i que gaudeixen de la 
confiança de les ampes, sinó animar a fer un canvi en la manera de treballar. 
L’escola i la empresa ha de fer un treball conjunt per poder millorar el servei, la 
seva qualitat i respondre a les necessitats que plantegin els responsables de cada 
menjador. Sabem que la gestió dels menjadors es diversa fins i tot tenint la 
mateixa empresa que gestiona el servei i treballa de manera diferent. 
Avui amb aquesta moció, entenc que es vol fer visible que la alimentació és 
important pel desenvolupament tant físic com intel·lectual i que l’alimentació actual 
dels infants del nostre poble és un tema que interessa a tothom, que des de la 
regidoria oferim l’assessorament i acompanyament que es necessiti, però sobretot 
volem agrair a les ampes i a les direccions la feina que estan fent per desenvolupar 
i dur a terme un servei tant necessari en els centres educatius, com és el servei de 
menjador, procurant sempre el millor per als infants. 
Per CDC intervé l Sra. Lidia Urritia, per dir recalcar en la intervenció d’ERC que 
tant la qualitat i sobretot els hàbits saludables, les quantitats, el que sigui 
sostenible i el malbaratament, penso son termes  molt importants que s’han de 
tenir en compte independentment del que hagin comentat. Anunciem el nostre vot 
a favor. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC DE RETIRADA DE SÍMBOLS 
FRANQUISTES A CASTELLAR 
Una greu injustícia pels ciutadans lleials a la república i la democràcia 
La Constitució Espanyola va ser aprovada el 6 de desembre del 1978. La ley de la 
Memoria Histórica el 26 de desembre del 2007.Havien passat 39 anys. Pràcticament 
els mateixos que va durar la dictadura franquista. Definitivament, massa tard per 
tots aquells ciutadans que van decidir defensar la democràcia contra l’aixecament 
militar. Fins i tot massa tard pels fills de les famílies que van patir represàlies per 
defensar la legalitat i legitimitat de la república. 
Cal dir que, amb anterioritat, s’havia aprovat la llei 5/1979 que establia una acció 
protectora en alguns aspectes però era clarament insuficient, limitadora i parcial.  
Ley de la Memoria Histórica 
Aquesta llei es va aprovar en la legislatura que es va iniciar el 2004 sota la 
presidència de José Luis Rodriguez Zapatero. Curiosament, en el programa electoral 



del PSOE no figurava cap redactat relatiu a la “memòria històrica”. Ni tan sols 
Zapatero en va fer esment en el discurs d’investidura.  
Només és parlava de la creació d’un centre Estatal de Documentació i Investigació 
Històrica sobre la Guerra Civil i el franquisme. 
No obstant, l’ARMHC (l’Associació per a la Recuperació de la Memòria Històrica de 
Catalunya principal associació en aquest àmbit), diversos partits, experts i la pròpia 
ONU manifesten que aquesta llei es clarament insuficient per diversos motius. Un 
es que en el preàmbul de la llei s’afirma que la memòria de les víctimes del 
franquisme és personal i familiar. Això implica, de fet, que l’enfoc de la llei evita 
que els delictes siguin considerats comesos contra tota la societat i la humanitat. 
L’assumpció efectiu d’aquest plantejament obligaria a l'Estat ha practicar polítiques 
públiques que no permetin la repetibilitat dels fets i que garanteixin a les víctimes 
el seu dret a la veritat, a la justícia i a la reparació. 
Una altra crítica contundent és en l’apartat dels judicis sumaris ja que aquests són 
declarats il·legítims però no anul·lats. El plantejament de la llei evitaria així una 
reparació necessària i justa per tots els condemnats que varen ser jutjats amb 
poques garanties d’imparcialitat. El cas més emblemàtic és la condemna a mort del 
president de la Generalitat Lluís Companys. 
Malgrat la timidesa de la llei, el PP va advertir que quan ell estigues al govern la 
derogaria.  De fet un cop al govern, a partir del 2011 va eliminar les dotacions 
pressupostàries per fer complir la llei cosa que equivalia a deixar-la inoperativa. 
Article 15. Símbols i monuments públics 
L’article 15,en el seu apartat 1, la llei de la Memòria Històrica diu: 
Las Administraciones públicas, en el ejercicio de sus competencias, tomarán las 
medidas oportunas para la retirada de escudos, insignias, placas y otros objetos o 
menciones conmemorativas de exaltación, personal o colectiva, de la sublevación 
militar, de la Guerra Civil y de la represión de la Dictadura. Entre estas medidas 
podrá incluirse la retirada de subvenciones o ayudas públicas. 
Plaques franquistes als carrers de Castellar 
El nostre grup municipal ha detectat quatre plaques franquistes en els carrers de 
Castellar. Corresponen a plaques d’habitatge de l’ Instituto Nacional de la Vivienda 
amb el seu corresponent “yugoyflechas” de la falange. Dues són en el cèntric carrer 
de Montcada, en la zona de vianants, a banda i banda de carrer. Les altres es 
troben a la carretera de Sabadell entre el Dia i la gasolinera. Concretament en els 
números 3 i 7. Aquestes plaques no estan catalogades en el Cens del Memorial 
Democràtic de la Generalitat de Catalunya. 
Inscripció franquista a l’Església de Sant Esteve de  Castellar 
En canvi el que si consta en aquest cens de la Generalitat són les inscripcions que 
figuren a la façana de l’església de Sant Esteve, per be que a l’actualitat es 
pràcticament il·legible. Són de l’any 1939 i corresponen a noms de caiguts de la 
població. 
Es discutible si aquesta inscripció podria acollir-se al punt 2 del mateix article 15. 
Diu:  
“Lo previsto en el apartado anterior no será de aplicación cuando las menciones 
sean de estricto recuerdo privado, sin exaltación de los enfrentados, o cuando 
concurran razones artísticas, arquitectónicas o artístico-religiosas protegidas por la 
ley.” 
En qualsevol cas un comitè d’experts hauria d’avaluar i proposar alguna solució per 
resoldre una inscripció que només recorda els ciutadans morts d’un dels bàndols. 
Pel que fa a les plaques detectades a Castellar, de cap manera se li pot aplicar 
aquesta possible circumstància eximidora. 
 

MOCIÓ RETIRADA SÍMBOLS FRANQUISTES A CASTELLAR 
ATESA l’obligació de totes les administracions, i per tant també l’Ajuntament de 
Castellar, de complir i fer complir allò que preveu la Ley de MemoriaHistorica i 
concretament el seu article 15è. 



ATÈS que ja han passat més de 8 anys d’ençà de la promulgació de la llei, temps 
més que suficient per fer un inventari de les plaques i símbols franquistes a 
Castellar i actuar amb conseqüència. 
ATÈS que hi ha castellarencs que van patir directament la repressió que va 
provocar el franquisme i per tant es poden sentir ofesos en veure que es mantenen 
símbols inequívocament franquistes en els carrers de Castellar. 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- La retirada immediata de les plaques franquistes visibles en els carrers 
Montcada i carretera de Sabadell. 
SEGON.- Promoure que l’Ajuntament investigui, inspeccioni i, si es el cas, retiri 
altres plaques o símbols franquistes que aquesta moció no ha recollit. 
TERCER.- Proposar un equip d’experts en la matèria que decideixi quin tractament 
caldria donar a les inscripcions de la façana de l’església de Sant Esteve. 
QUART.- Informar als responsables de l’Arxiu Municipal d’Història i l’Arxiu  
d’Història si les plaques retirades poden ser d’interès per a la seva conservació i 
dipòsit. 
CINQUÈ.- Constatar que la Ley de Memòria Històrica és clarament insuficient per 
reparar les greus injustícies provocades per la repressió franquista. 
SISÈ.- Notificar el present acord a la ARMH Catalunya i al Memorial Democràtic de 
la Generalitat de Catalunya per tal que actualitzin el seu cens. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el  regidor  Sr. Josep M Calaf, ERC, dient que la guerra civil 
espanyola va acabar el 1 d’abril del 1939. La ley de la Memoria Histórica va ser 
aprobada, amb moltes limitacions, el 26 de desembre del 2007.Entre una data i 
l’altre han passat 39 anys. Definitivament, massa anys de tortura que hem sofert 
als ciutadans que van defensar lleialment la república i la democràcia enfront d’un 
cop d’estat militar. 
La llei 52/2007, anomenada Llei de la Memòria Històrica va ser aprovada en la 
legislatura que es va iniciar el 2004 sota la presidència de José Luis Rodriguez 
Zapatero. 
No obstant la majoria d’associacions per a la recuperació de la memòria històrica, 
diversos partits, experts i la pròpia ONU manifesten que aquesta llei es clarament 
insuficient per diversos motius. Un és que en el preàmbul de la llei s’afirma que la 
memòria de les víctimes del franquisme és personal i familiar. Això evita, de fet, 
que els delictes siguin considerats comesos contra tota la societat i la humanitat. 
L’assumpció efectiu d’aquest plantejament obligaria a l'Estat ha practicar polítiques 
públiques que no permetin la repetibilitat dels fets i que garanteixin a les víctimes 
el seu dret a la veritat, a la justícia i a la reparació. 
Una altra crítica contundent és en l’apartat dels judicis sumaris ja que aquests són 
declarats il·legítims però no anul·lats. El plantejament de la llei evitava així una 
reparació necessària i justa per tots els condemnats que varen ser jutjats amb 
poques garanties d’imparcialitat.El cas més emblemàtic és la condemna a mort del 
president de la Generalitat Lluís Companys. 
Malgrat la timidesa de la llei, el PP va advertir que quan ell estigues al govern la 
derogaria.  De fet un cop al govern, a partir del 2011 va eliminar les dotacions 
pressupostàries per fer complir la llei cosa que equival a deixar-la inoperativa.   
Un grup de ciutadans ha fet saber al nostre grup municipal que, com a mínim, hi ha 
quatre plaques franquistes en els carrers de Castellar. Corresponen a plaques 
d’habitatge de l’ Instituto Nacional de la Vivienda amb el seu corresponent “yugo y 
flechas” de la falange. Dues són en el cèntric carrer de Montcada, en la zona de 
vianants, a banda i banda de carrer. Les altres es troben a la carretera de Sabadell 
entre el Dia i la gasolinera.  Concretament en els números 3 i 7. Aquestes plaques 
no estan catalogades en el Cens del Memorial Democràtic de la Generalitat de 
Catalunya tot i que el tipus de placa esta clarament tipificada com a símbol 
franquista en l’esmentat cens. 



L’article 15,en el seu apartat 1, la llei de la Memòria Històrica diu: 
“Las Administraciones públicas, en el ejercicio de sus competencias, tomarán las 
medidas oportunas para la retirada de escudos, insignias, placas y otros objetos o 
menciones conmemorativas de exaltación, personal o colectiva, de la sublevación 
militar, de la Guerra Civil y de la represión de la Dictadura. Entre estas medidas 
podrá incluirse la retirada de subvenciones o ayudas públicas.” 
Pensem que 68 anys després de la guerra civil i 8 anys després de l’aprovació de la 
llei ja es temps més que suficient per disculpar-nos per no haver actuat amb 
diligència davant dels que van morir defensant la democràcia. I, una manera de 
fer-ho és, almenys, no recordar-los més que formen part dels derrotats i que el seu 
sacrifici no ha de ser oblidat ni va ser inútil. De fet aquest reconeixement caldria 
fer-ho encara que no tinguéssim una llei per fer acomplir.  
El regidor  Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, intervé dient que com no podria 
ser d’altra manera, el nostre grup municipal votarà favorablement a aquesta moció 
que, a curt termini,  ha de suposar la retirada dels darrers símbols franquistes que 
queden en algunes façanes privades del nostra la nostra vila, presents en algunes 
promocions d’habitatge protegit que en el seu moment va impulsar de l’ Instituto 
Nacional de la Vivienda. 
Ja fa uns anys, es va fer una retirada massiva d’aquest tipus d’elements, i els pocs 
que queden segurament són fruit d’algun oblit inoportú. 
Una menció i estudi a part mereixen les inscripcions de la façana de l’església, tant 
per la seva singular ubicació, com pel fet que són gairebé illegibles. 
Permetin l’ocasió però, que faci un breu resum de les diferents iniciatives que des 
de l’Ajuntament s’han dut a terme per tal de preservar la memòria històrica del 
nostre municipi durant els darrers anys. 
A nivell institucional, el novembre de 2009,  en motiu del 70 é aniversari del final 
de la guerra civil s’inaugurarà una escultura dedicada a la memòria històrica a la 
plaça Major, obra de l’artista vallesà Jordi Martín Clerch, i d’altra, a aquesta 
mateixa Sala de Plens fou l’escenari d’un reconeixement als regidors castellarencs 
de la 2a República. 
Així mateix, demà passat farà un any, que aquest plenari va Aprovar l’atorgament 
de la menció Honorària de la Corporació als senyors Francesc Comellas Llinares, 
Enric Comellas Tàpies, Ramon Puigdelloses Sastre, Josep Rovira Prat i Francesc 
Valls Llinares, castellarencs que van ser deportats als camps d’extermini nazis, 
coincidint amb el compliment del setanta aniversari del final de la segona guerra 
mundial i de l’alliberament de les persones presoneres en aquests caps d’extermini.  
Així mateix, des de l’àmbit cultural i educatiu algunes de les iniciatives dutes a 
terme per preservar la memòria històrica han estat: 

• Exposició sobre el món del treball al sector del tèxtil de Sabadell i comarca  
durant la guerra i la postguerra (octubre del 2012) 

• Exposició sobre l’escriptor manresà Joaquim Amat-Piniella, que va passar 5 
anys al camp de Mauthausen (setembre 2013) 

• Una conferència sobre la vida de Francesc Comellas i Llinares, un 
castellarenc que va ser  pres  el número 4.717 del  camp de concentració de 
Mauthausen. 

• La presentació de dos llibres referents a les vicissituds que va suposar per 
moltes persones entre ells alguns castellarencs. 

-  La Maternitat d’Elna, Assumpta Montellà, (novembre de 2011) 
- O fa poques setmanes  el llibre "Refugiats 1936-1945. El coratjós i dramàtic 

èxode de les famílies Ventura, Serrano i Nuez", de Ghislain Audion, el qual 
s’ha editat amb la col·laboració de l’Ajuntament. 

Representacions teatrals com  
- Dones, amb tot el dret (abril del 2009) en motiu del 70 aniversari del final 

de la guerra civil i on es glossaven els canvis en la vida  quotidiana de les 
dones catalanes al llarg del segle passat; des de la Segona República fins a 
la Transició Democràtica.  



- La història de l’infermera suïssa Elisabeth Eidenbenz, protagonista de La 
maternitat d’Elna, (novembre del 11)  

- O el passat més de febrer la representació de l’obra Cel de Plom que narrava 
el pas de la Sra. Neus Català pels camps de concentració Nazi. 

En definitiva, la moció que aprovem avui és només un petit pas més en el llarg 
camí, que ja es va iniciar fa uns anys, per tal que una de les etapes més fosques de 
la història d’aquest país, no caigui en l’oblit. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Josep M Calaf,  per ERC, per dir que 
l’important és que estiguien d’acord en que és una situació que cal arreglar. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE DECIDIM CASTELLAR PER DECLARAR 
FELIP VI I EL CONJUNT DE LA MONARQUIA PERSONA NON GRATES A 
CASTELLAR DEL VALLÈS 
ATÈS que el monarca espanyol Felip VI, en tant que cap del Regne d’Espanya, 
representa la màxima figura institucional d’un Estat que impedeix el lliure exercici 
del dret a decidir del poble de Catalunya,  
ATÈS que la monarquia com a institució representa uns valors completament 
allunyats de la igualtat entre ciutadans. 
ATÈS que Felip VI, actual rei d’Espanya, no ostenta aquest títol com a resultat d’un 
procés democràtic sinó just al contrari, com a conseqüència de l’herència dictada 
pel seu antecessor Francisco Franco; 
ATESA la postura que ha adoptat Felip VI envers el procés polític que viu Catalunya, 
i atès que, a priori, se li hauria de pressuposar una neutralitat institucional que sí 
que han adoptat altres monarquies, com la britànica en el conflicte entre Escòcia i 
el Regne Unit,  
És per tot el que s'ha exposat que, des del grup de persones que es van presentar 
a les eleccions del 24 de maig del 2015 sota les sigles de Decidim-PA per Castellar 
del Vallès, es proposa al Ple l'adopció dels següents:  
ACORDS  
PRIMER.- Declarar persona non grata el monarca Felip VI i qualsevol altre 
representant de la monarquia espanyola en tant que representant d’un Estat que 
impedeix el lliure exercici del dret a decidir del poble de Catalunya.  
SEGON.- Reprovar qualsevol règim autoritari o monàrquic arreu del país. Declarar 
que com a societat democràtica que volem ser, necessitem un sistema polític on 
totes les persones siguin iguals en drets i deures i sense privilegis. Una república 
basada en la igualtat, la fraternitat i la llibertat. 
TERCER.- Evitar participar com a Ajuntament de Castellar del Vallès en qualsevol 
acció que suposi un reconeixement de la figura de Felip VI o de qualsevol figura 
monàrquica.  
QUART.- Comunicar els acords adoptats a la Casa Reial i al President de la 
Generalitat de Catalunya.  
 
INTERVENCIONS 
La regidoria  Sra . Conxi Gracia, per Decidim Castellar, fa lectura de la proposta. 
Intervé el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i diu que el vot del 
nostre grup municipal serà contrari. 
Avui votarem No a la moció per declarar Felip VI persona Non grata al nostre 
municipi, però com deia aquell, el nostre No és un No tranquil. 
Nosaltres, els integrants del grup municipal Som de Castellar- PSC, compartim la 
pràctica totalitat de l’argumentari que confegeix  l’exposició de motius de la present 
moció. Compartim els valors del republicanisme i entenem les monarquies 
hereditàries com un anacronisme històric que s’ha d’eradicar per assolir una 
societat més igualitària, justa i lliure.  
També entenem que l’actual Cap d’Estat i tot el seu entorn, vista la seva actuació 
els últims anys i llur manca d’exemplaritat, no estan moralment  legitimats per 
exercir les funcions que li són pròpies.  



Per aquest motiu, els hi avanço que properament impulsarem una reforma del ROM 
per tal de regular la presencia de símbols (banderes i fotografies) en aquesta sala 
de plens, amb l’objectiu que siguin,  únicament, els propis de la nostra Vila qui la 
presideixin. 
Més enllà d’això però ,  entenem  que un canvi de règim  s’ha de fer des de la 
democràcia i no des del frontisme. S’ha de fer des del convenciment i no des de la 
desqualificació. S’ha de fer des de les urnes i no des de l’exclusió. 
Sense anar més lluny, la darrera República que ha viscut aquest país va ser fruit 
dels resultats d’unes eleccions municipals de l’any 1931. 
Les urnes van ser llavors la resposta i de ben segur que, en un futur no massa 
llunyà, ho tornaran a ser.  “ Vox populi vox Dei”. 
Per tant al nostre entendre, la declaració d’una persona o institució com a Non 
Grata, no creiem que sigui la solució a cap dels reptes als quals ha de fer front el 
país. Només afegeix “soroll” a una situació ja de per si complexa i no ajuda a 
avançar cap un futur col·lectiu millor. 
Estem segurs que persones intel·ligents com vostès entendran la nostra posició. 
A continuació intervé el regidor Sr. Josep M Calaf,  per ERC per dir que com es 
lògic imaginar, com a republicans, no podem pas estar d’acord amb cap mena de 
poder públic que tingui com a fonament l’herència i el manteniment d’uns privilegis. 
Per tant, conceptualment, no hi ha cap monarquia que ens faci el pes. 
Com a demòcrates, tampoc acceptem que el poder polític no vingui de les urnes i la 
meritocràcia. I, encara menys, si aquesta representació pública prové d’un dictador. 
Com a catalans tampoc podem millorar la nostra opinió si del monarca de qui 
parlem és un Borbó, dinastia de trist record ja que des del segle XVIII practica 
l’absolutisme i  la centralització. La pèrdua de les llibertats de Catalunya i la seva 
posterior repressió són la seva obra culminant. De fet va ser un altre Felip (el 
cinquè) qui va establir el Decret de Nova Planta, qui va castellanitzar les 
institucions i qui va arremetre contra tot allò i tot aquell que efectués la mínima 
crítica del seu sistema absolutista. 
Tampoc millora la nostra visió si ho contemplem com a simples ciutadans.  Tenir un 
pare que en els temps més durs de la crisi es dedica a empaitar elefants i una 
família reial instal·lada en una profunda i inacabable corrupció no ajuda a veure a 
Felip VI com un monarca que mereix respecte i consideració.  
No obstant, amb un atac de benvolença i ingenuïtat es podria reivindicar el 
personatge atenent només a la pròpia activitat i vàlua tot desvinculant-lo d’una 
herència nociva i uns parents poc escrupolosos. En aquest cas tampoc en sortiria 
ben paratja que, en el seu curt regnat, s’ha negat a rebre a la Presidenta del 
Parlament de Catalunya i al President de la Generalitat, ambdós expressió 
democràtica de la ciutadania d’aquest país. Això degrada la figura institucional 
imparcial que hauria de ser al monarca partidista i sectari que és. 
Quan Felip VI ignora als representants que el poble ha escollit impulsa que aquest 
poble consideri a Felip VI un símbol encara més forani. Per tant, en el procés de 
desconnexió, tot el que faci o digui el Rei Felip VI acaba sent rebut amb 
indiferència. 
Per tot això,potser nosaltres haguéssim preferit més utilitzar el terme indiferència 
abans que la consideració més bel·ligerant de persona non grata. 
No obstant aquesta distinció potser és més semàntica que de fons. Per tant, ja que 
el grup municipal de Decidim la presenta en aquests termes, nosaltres hi votarem a 
favor. 
La regidora de CDC Sra. Bea Garcia,  i diu quan tot l’aparell d’un estat incloent-li 
la monarquia posen en marxa tota la maquinària a l’abast per silenciar el clam 
democràtic d’un poble, aquest poble ha de fer servir totes les eines democràtiques 
a l’abast per fer-se sentir. Es per això que subscrivim fil per randa la moció  
presentada pel grup de Decidim. El nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA:  
Vots a favor:     NOU      ( 9) dels regidors de Decidim Castellar, ERC i CDC 
Vots en contra:  ONZE     (11) DELS REGIDORS DE Sol de Castellar-PSC-CP. 



Abstencions :     CAP  
 
9.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE SOM DE CASTELLAR-PSC EN DEFENSA 
DE LA LLEI 24/2015, DE 29 DE JULIOL DE MESURES URGENTS PER A 
AFRONTAR L’EMERGÈNCIA EN L’ÀMBIT DE L’HABITATGE I LA POBRESA 
ENERGÈTICA 
ATÈS que el Tribunal Constitucional, en sentència de 17 de març de 2016, ha 
declarat nuls diversos preceptes del Decret llei 6/2013, de 23 de desembre, pel 
qual es modifica el Codi de Consum de Catalunya, relatius a mesures per garantir a 
les persones en situació de vulnerabilitat econòmica la continuïtat del 
subministrament d’electricitat o gas en cas de no poder atendre el pagament dels 
rebuts per causa de la seva situació econòmica.  
ATÈS que, de fet, aquesta norma ja no s’estava aplicant perquè el Parlament de 
Catalunya va aprovar en juliol de 2015 la Llei 24/2015, de 29 de juliol, de mesures 
urgents per a afrontar l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa 
energètica, sorgida a partir d’una iniciativa legislativa popular de la societat 
catalana, i que te per objecte garantir el dret a l’habitatge, entès com el dret a 
l’accés permanent a recursos naturals i comuns, a aigua potable i a energia per a la 
cuina, la calefacció i la llum, el dret a l’aigua i el sanejament, la protecció contra els 
desnonaments forçosos, i l’obligació dels poders públics de garantir el reallotjament 
adequat de les persones sense recursos afectades per un desnonament, i que 
contempla un conjunt de mesures dirigides a: 
- Establir mecanismes destinats a resoldre les situacions de sobreendeutament de 

persones físiques i de famílies, per causes sobrevingudes. 
- Establir mesures per a evitar els desnonaments que puguin produir una situació 

de manca d’habitatge. 
- Establir mesures per a evitar la pobresa energètica. 
- Establir mesures per a garantir la funció social de la propietat i augmentar el 

parc d’habitatges assequibles de lloguer. 
ATÈS que aquesta llei, aprovada per unanimitat al Parlament de Catalunya, és la 
més garantista en matèria de dret a l’habitatge i protecció de les situacions de 
pobresa energètica de tot l’Estat, i dona resposta a la situació d’emergència 
habitacional que pateix part de la societat garantint el compliment de l’article 47 de 
la Constitució i de la normativa internacional en matèria de drets fonamentals. 
ATÈS que existeix el risc que el Govern de l’Estat impugni la Llei 24/2015, de 29 de 
juliol tal com va fer amb el Decret llei 6/2013, de 23 de desembre. 
ATÈS que la Llei 24/2015, de 29 de juliol, és l’únic instrument jurídic que en 
l’actualitat permet: (i) garantir el reallotjament a les famílies i persones en situació 
de risc d’exclusió social amenaçades de desnonament; (ii) obligar els grans tenidors 
d’habitatges a oferir un lloguer social a aquestes famílies i persones; (iii) forçar les 
companyies de subministrament d’aigua potable, gas i electricitat a assumir part 
del cost energètic d’aquestes famílies i persones i evitar el tall de subministraments 
bàsics; (iv) dotar els ajuntaments de mecanismes per fer ús dels habitatges buits 
propietat de grans tenidors; i (v) incrementar el parc públic d’habitatges, per la 
qual cosa la seva impugnació i suspensió deixaria en situació de desemparament 
les persones i famílies en situació de vulnerabilitat econòmica i social. 
Els grups municipals de Som de Castellar-PSC, ERC, Decidim Castellar i CDC, a A 
L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adherir-se a la campanya “La Llei 24/2015 no es toca”, promoguda pel 
grup promotor de la ILP Habitatge, Llei 24/2015 (Plataforma d’Afectats per la 
Hipoteca, Aliança Contra la Pobresa Energètica i Observatori DESC) 
SEGON.- Defensar la necessitat de la Llei del Parlament de Catalunya 24/2015, de 
29 de juliol, com instrument vàlid per a lluitar contra les situacions d’emergència en 
l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica que pateixen les famílies i persones en 
situació de vulnerabilitat econòmica i social al nostre país. 



TERCER.- Rebutjar qualsevol intent del Govern de l’Estat d’impugnar aquesta llei, 
pels gravíssims efectes que la seva suspensió tindria sobre el dret a l’habitatge de 
les famílies i persones que es veuen beneficiats de les seves mesures. 
QUART.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a seguir impulsant 
polítiques de suport a les famílies i persones que es trobin en situació d’emergència 
en l’àmbit de l’habitatge i pobresa energètica. 
CINQUÈ.- Promoure la formalització d’acords o convenis amb les companyies de 
subministrament d’aigua potable, de gas i d’electricitat, per a garantir que 
concedeixin ajuts a fons perdut a les famílies o persones en situació de risc 
d’exclusió residencial o els apliquin descomptes molt notables en el cost dels 
consums mínims, de conformitat amb l’article 6.3 de la referida llei.  
SISÈ.- Donar coneixement a través de la pàgina web municipal, del web de la 
campanya “La Llei 24/2015 no es toca” a l’objecte de promoure l’adhesió al 
manifest. 
SETÈ.- Instar a la Generalitat que refermi el compromís amb el mandat del 
Parlament que va aprovar la Llei 24/2015. 
VUITÈ.- Traslladar aquest acord al president del Govern de l’Estat, al president de 
la Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis 
de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i a les entitats que formen part 
del grup promotor de la ILP Habitatge (Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, 
Aliança Contra la Pobresa Energètica i Observatori DESC) 
 
INTERVENCIONS 
La  Sra. Glòria Massagué, Som de Castellar-PSC, diu que la moció la presenten  
conjuntament tots els grups municipals. 
Per fer una mica de memòria , recordem que des de l’estiu de l’any passat a 
Catalunya tenim una nova llei , la 24/2015 que porta per nom “Mesures urgents per 
a afrontar l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica” sobre la 
qual ja n’hem  parlar en aquest plenari , i que es va aprovar per unanimitat al 
parlament de Catalunya.  
Aquesta llei sorgeix gràcies a la ILP impulsada per la PAH, l’Aliança contra la 
pobresa energètica, i l’Observatori DESC (Drets econòmics, socials i culturals). 
També vull recordar que el passat mes de febrer de 2015, les persones de la 
Plataforma de Castellar va demanar portar-la aquí al Ple per poder explicar el seus 
motius i demanant el recolzament d’aquest ajuntament. La proposta va ser 
aprovada per unanimitat. 
Aquesta llei és la més garantida  en matèria de dret a l’habitatge i protecció de les 
situacions de pobresa energètica de tot l’Estat i dona resposta al compliment de 
l’article 47 de la constitució.  
I és la més realista i viable doncs ha dotat als ajuntaments, que som els qui 
realment vivim el problema de primera mà, dels instruments jurídics per poder 
establir mesures per evitar desnonaments, en el cas que es produeixin, garantir el 
reallotjament de persones desnonades, obligant a les entitats bancàries i grans 
tenidors a oferir un lloguer social a aquestes famílies , igualment  que no es 
produeixin talls de subministraments i forçant a les companyies a assumir part del 
cost de la despesa.  
També dotant als ajuntaments de mecanismes per fer us  dels habitatges  buits 
dels grans tenidors, s’entén aquí també les entitats bancàries, sempre que puguem 
demostrar des dels serveis socials que a la nostra població hi ha famílies amb 
aquesta necessitat bàsica i per tant augmentaríem el parc públic d’habitatges. 
Per altra banda no em cansaré de repetir que les administracions municipals , que 
som les que hem d’executar la llei, necessitaríem més recursos per poder 
desenvolupar-la de manera més efectiva, ja que com tots els procediments jurídics, 
s’allarga més del que ens agradaria, els requeriments, les resolucions d’inici, les 
al·legacions, l’exposició pública etc, però tot i així i ara per ara és l’únic instrument 
que tenim i que aquest ajuntament ja ha començat a desplegar. 



Ara fa uns 10 dies  el govern del PP va anunciar que presentaria al Consell de 
ministres un recurs d’inconstitucionalitat a la llei 24/2015.  Les pressions de la PAH, 
de moment l’han fet  enrere, però hi ha temps fins el dia 5 de maig per poder fer-
ho i per tant el Consell de Ministres d’aquest proper divendres 29 és clau.  
Amb l’experiència de que el Tribunal Constitucional ja va declarar nuls alguns 
preceptes d’una altra llei, la 6/2013 de 23 de desembre del codi de Consum de 
Catalunya, els impulsor de la ILP , immediatament van posar en marxa un manifest 
i una   campanya d’adhesió i recollida de signatures anomenada la 24/2015 no es 
toca!! 
La PAH de Castellar ens ho comunica el dilluns 18 d’abril i evidentment no tenim 
cap dubte que com ajuntament ens hi hem d’adherir.  
També pensem que tindrà més força si presentem una moció al plenari a la que si 
puguin sumar tots els grups municipals del consistori, i així els hi fem saber a la 
comissió informativa del dimarts 19  on es tracten els temes que aniran a Ple i de la 
mateixa manera ho parlem a les persones que formen part de la PAH de Castellar. 
A dia d’avui ja son prop de 2.000 adhesions a la campanya tant d’entitats com de 
persones a títol individual i tant de Catalunya com d’arreu d’Espanya. 
És molt fàcil només cal accedir a la pàgina ilphabitatge o des dels webs de les 
entitats impulsores i no es triga més de 2 minuts. Un cop aprovada aquesta moció 
també hi haurà un link al web de l’ajuntament.  Si volem que la llei segueixi cal que 
tots signem. 
Repeteixo volem que la 24/2015 segueixi vigent  perquè és l’instrument més 
complet que tenim en matèria d’habitatge i pobresa energètica per poder afavorir i 
defensar els interessos de totes les persones però especialment d’aquelles que  
pateixen aquesta  difícil situació. A continuació llegeix els acord de la moció. 
Per ERC el regidor Sr. Ferran Rebollo, intervé i en primer lloc agraeix la 
incorporació d’un nou punt en els acords per poder-se aprovar, en el que s’insta a 
la generalitat a que refermi el compromís amb el mandat del Parlament. 
Continua dient que la pobresa o precarietat energètica és la dificultat o la 
incapacitat de mantenir l'habitatge en unes condicions adequades de temperatura a 
un preu just. Algunes de les causes principals són els elevats preus de l'energia i les 
situacions econòmiques de les famílies, provocades per aquesta crisi de llarga 
durada així com en molts casos de la precarietat laboral en matèria de salaris, 
producte de la reforma laboral desenvolupada pel Govern Espanyol. Això, provoca 
conseqüències com l'endeutament i greus impactes sobre la salut física i mental 
dels ciutadans/es. 
En l'àmbit català, la llei 24/2015 aprovada pel Parlament de Catalunya fa un pas 
endavant en la defensa dels drets de les persones i l'atenció específica de la 
pobresa energètica i l'emergència en àmbit de l'habitatge. Un decret anul·lat pel 
TC, un decret que és clau per totes les accions que els Ajuntaments estan prenent 
per intentar evitar talls de subministres energètics a persones en risc de pobresa. 
El Parlament Europeu, va votar una resolució per no tallar el subministra a les llars 
durant l'hivern, sense capacitat d'imposar aquesta resolució. Els estats segueixen 
mantenint la seva sobirania en els elements del poder, i les empreses energètiques 
són un d'ells. 
Les administracions locals, autonòmiques i europees volen fer front a la pobresa 
energètica, però en el nostre cas l'Estat Espanyol fent vàlua de les seves 
institucions, el Congres, Consell de Ministres i el TC, bloquegen la possibilitat 
d'afrontar aquest greu problema. No és un conflicte de competències sinó de 
defensa d'interessos per part de l'Estat vers les empreses energètiques. 
La Constitució Espanyola, reconeix el dret a un habitatge digne i adequat, i vincula 
l'obligació dels poders públics d'impedir l'especulació (Art. 47), garantir el dret de 
propietat no s'exerceixi de manera antisocial (Art.128), obligacions especialment 
rellevants en el cas de les entitats financeres, sobretot si aquestes, han estat 
beneficiàries, d'ajuts i subvencions de caràcter públic, com és el cas. Ens tornem a 
trobar davant d'un altre conflicte d'interessos per part de l'Estat vers les entitats 
financeres. 



A més sumem el fet que qualsevol de les iniciatives promogudes des de Catalunya, 
en qualsevol àmbit, són rebutjades pel TC, el Codi de Consum i la reforma de la Llei 
de Comerç de Catalunya, decret Llei Desembre de 2013 modificació Codi de 
Consum (pobresa energètica), la Llei Antifracking. 
Per tant el reconeixement constitucional, vers la potestat de la Generalitat de 
Catalunya d'assumir competències, queda amb una mera fal·làcia, una Constitució 
a la carta d'un Tribunal Constitucional clarament polititzat, que anul·la 
sistemàticament qualsevol decret que provingui del Parlament de Catalunya, en 
detriment del benestar dels ciutadans/es de Catalunya, de creixement econòmic, de 
creixement educatiu, de la llengua i la cultura Catalana. 
No ens deixen gaires més opcions en aquest cas que desobeir a les institucions 
espanyoles, és un deure moral, davant la incomprensible i vergonyant anul·lació 
d'aquest decret per part del TC, que un cop més demostra la seva politització. 
El nostre vot serà favorable, i per tot l'esmenta't instem a aquest consistori a 
continuar treballant amb aquestes iniciatives i desobeir, malgrat que el TC declari, 
com ja és habitual, nul aquest necessari decret de juliol de 2015 Llei 24/2015, de 
29 de juliol aprovat pel Parlament de Catalunya. 
A continuació intervé el Sr. Joan Moyà.  Decidim Castellar, que diu que la moció 
que avui presenta el grup municipal de Som de castellar Partit Socialista en defensa 
de la llei catalana d’emergència social és òbviament una moció a la que ens 
adherirem i votarem a favor amb tota la força. Ens sembla essencial fer crides 
públiques, també des dels ajuntaments, a desobeir lleis injustes, i en això la PAH, i 
la gent de la PAH, en son l’exemple més digne que hem conegut en anys. 
Dos apunts però, sobre la forma en la moció que no ens agraden: 
Un és previ a la moció en sí, i és el fet que les reunions amb la PAH, a diferència del 
mandat anterior es facin sense avisar a l’oposició, donat que podria ajudar també a 
desenvolupar algunes de les qüestions que es treballen, i podria donar perspectiva 
a alguns dels temes tractats, ens sap greu perquè creiem que aquesta era una 
fórmula encertada, i també evitaria que tinguéssim suspicàcies, com tenim, de que 
al final es fa coses en relació als problemes d’habitatge per poder fer un titular a 
l’Actual i generar la sensació que el “PSC ho fa tot a Castellar”. Recordo la notícia 
després de la primera reunió amb la PAH, ara ja fa més de tres anys, on la foto era 
un primer pla de l’Ignasi Giménez ocupant mitja plana, quan ell ni tan sols va 
assistir a aquelles reunions, o les noticies en relació a multar pisos buits (moció 
entrada per la PAH i que sembla una victòria del partit a govern), o les notícies amb 
aires victoriosos i dades espectaculars a les que la PAH mai ha pogut donar la 
contrainformació. Ens sap greu, però aquesta manera de fer no ens agrada. 
El segon apunt fa referència a la moció en sí, i es que està bé, com a moció 
genèrica i que pretén donar visibilitat al tema, també per a facilitar l’adhesió a la 
campanya de la PAH, però torna a pecar d’anar a remolc. Ja ho hem dit a l’inici, si 
alguna cosa és injusta és just rebel·lar-s’hi. I no veig en l’Ajuntament cap intenció, 
mai, de revelar-se contra res més enllà de fer notes a l’actual, o posts al facebook, 
cap gest inequívoc, cap moviment que posi en risc res del que està establert, no fos 
cas que ens enganxéssim els dits. I ho diem perquè al final, si no s’està 
descaradament al costat de l’oprimit, s’està fent la feina a l’opressor. Per tant, 
reclamem més valentia. Si aquesta llei és tombada pel constitucional s’ha de 
treballar perquè s’apliqui igualment, i ha de ser Castellar un dels Ajuntaments 
abanderats, creant sinergies amb d’altres com el de Sabadell, Ripollet o Cerdanyola 
per exemple, més enllà de treballar en el punt cinquè que si no tinc mal entès en 
teoria ja s’estava desenvolupant. 
En tot cas, pel que fa al que proposa de moció ens sembla bé, aquesta posició del 
Tribunal Constitucional no és una sorpresa per la PAH, la PAH sap perfectament el 
que es lluitar contra tribunals, ajuntaments i parlaments injustos amb la seva acció, 
veient com es tomben ILP’s o com es carrega contra la seva acció i les seves 
posicions. En aquest cas contra una llei avalada pels juristes del Parlament i 
aprovada gairebé per unanimitat. Aquesta llei que la PAH reclama des de fa 6 anys 
aporta eines imprescindibles per aturar, en part, l'emergència habitacional, un dels 



problemes amb més afectació dins la nostra societat i que ha generat una 
important alarma social. 
Per acabar insistim una vegada més en un fet essencial; estem parlant de la vida 
de moltíssim gent, de persones que són víctimes d’un sistema corrupte, que a 
sobre aquí està ple de lladres, molts dels quals s’han dedicat a donar lliçons morals 
a les persones a les que han robat. Quina poca vergonya, alliçonar a qui com la 
PAH no ha parat de lluitar pel bé de tots i totes, pel bé comú. A tall d’exemple 
només cal veure la resposta de totes les PAHs, que des de cada racó de l’estat, 
totes les PAH lluitant per tal que el Tribunal Constitucional no tombi una llei d’abast 
català, un acte de solidaritat entre pobles i entre persones que no podem sinó 
admirar. Com diria GiocondaBelli, la solidaritat és la tendresa dels pobles, i encara 
avui massa sovint la societat ha de donar exemples, a la política institucional, de 
què vol dir “que hi ha una altra manera de fer les coses”, que “tot és possible”, i 
que és clar que “Sí que es pot!” 
Gràcies, una vegada més a la PAH de Castellar, i a tota la gent lluitadora i bonica 
que hi treballa i que es dóna suport mutu, en els moments més difícils també. Una 
abraçada molt  forta, especialment avui! Gràcies per ser-hi! 
Per CDC, pren la paraula la regidora  Sra. Bea Garcia,  per dir que Catalunya és 
una de les zones més afectades per la crisis i les seves conseqüències nefastes 
sobre la població. Aquesta situació és especialment greu en l’àmbit de l’habitatge i 
de la pobresa energètica. La manca de satisfacció de les necessitats d’habitatge i 
energètiques bàsiques contradius els compromisos assolits per l’Estat espanyol, 
malgrat  aquests drets estiguin reconeguts per la constitució que sembla ser que 
s’ha de fer complir fil per randa, però pel que veiem cada dia, només cal fer complir 
la part que convé. Hi ara fins i tot s’envia al Tribunal constitucional una llei que 
recull un dret reconegut per la pròpia constitució. És ben be que cada dia  es 
superen a si mateixos. 
Davant de tanta irresponsabilitat per part de l’estat, el nostre suport a la moció era 
evident i la nostra adhesió a la campanya iniciada per la PAH és total. 
S’obra un torn de replica amb la regidora Sra. Glòria Massagué, Som de 
Castellar-PSC, i diu que de moment i gràcies a les pressions de la Plataforma, el 
recurs encara no s’ha presentat. 
Pel que fa a la intervenció del regidor Sr. Moyà, dir-li que es preguntarà a la PAH 
sobre la possibilitat de que en les reunions que es mantenen amb la Plataforma 
d’Afectats per la Hipoteca  si puguin incorporar els grups municipals. 
I per últim dir també, al Sr. Moyà que la sensació que vostè té dels titulars de 
l’Actual, per mi no tenen cap validesa si després ni hi ha un resultat que beneficiï a 
les persones afectades. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPAL DE DECIDIM CASTELLAR, ERC I CDC 
PER A LA TARIFACIÓ SOCIAL 
ATÈS que el dret a l’educació és un dret universal, que a la nostra societat es 
concreta en el concepte d’educació obligatòria i gratuïta i amb la possibilitat 
d’accedir a altres estudis sense discriminació. 
ATÈS que un dels Objectius de Desenvolupament Sostenible, impulsats per les 
Nacions Unides és  “Educació de qualitat: Garantir una educació inclusiva per a tots 
i promoure oportunitats d’aprenentatge duradores que siguin de qualitat i 
equitatives.” 
ATÈS que el Pla d’Acció Municipal d’aquest Ajuntament especifica que “La reducció 
de les desigualtats és un eix prioritari de l’acció municipal” i, en concret “Continuar 
millorant les condicions i l’oferta de l’Escola Municipal de Música, per fer-la més 
accessible a totes les persones que tenen inquietuds musicals.” 
ATÈS que la tarifació social és un mecanisme que afavoreix l’accés de la ciutadania 
als serveis i equipaments municipals en igualtat d’oportunitats, adaptant els seus 
preus públics a la capacitat econòmica de les famílies. 



Els grups municipals de Decidim Castellar, ERC i CDC, a l’Ajuntament Ple proposen 
l’adopció del següent 
ACORD: 
Impulsar la tarifació social als serveis educatius municipals (Escola Municipal de 
música torre Balada, escola bressol El Coral, escola bressol Colobrers, ludoteca Les 
tres Moreres, oferta formativa del Mirador, espai familiar moments en Família...) on 
sigui possible el curs 2016-2017, amb l’objectiu que estigui implantada a tots els 
serveis educatius municipals el curs 2017-2018. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor Sr. Rafa Homet, ERC, explica la proposta, dient: 
«Siguem sincers: tenim col·lapsats els serveis socials i als ajuntaments donem hora 
a un mes vista» Aquesta afirmació de l'alcalde Giménez a l'esmorzar col·loqui El 
Vallès Occidental: front comú contra l'exclusió social i que compartim plenament, 
ens porta a la moció que presentem avui i que hem pogut consensuar en esperit i 
en forma, amb els grups municipals de Decidim i Convergència. 
Ens mou l'esperit que l'educació és un dret fonamental i que cap persona hauria de 
recórrer a serveis socials per a accedir a un recurs educatiu. Qualsevol ciutadà o 
ciutadana de Castellar, independentment de la seva renda, només hauria d'omplir 
el full de matrícula per a poder accedir a l'escola bressol, la de música, la ludoteca, 
l'espai familiar o els cursos del mirador: creiem que tots els grups estem d'acord en 
això. L'eina més eficaç per a garantir que això sigui així -fora de l'escolaritat 
obligatòria- és la tarifació social: les persones paguen pel servei segons la seva 
renda. Hi ha àmplia experiència al nostre país i els tràmits per als usuaris són ben 
senzills: al formalitzar la matrícula, marquen una casella on s'autoritza l'ajuntament 
a consultar les dades fiscals i, en funció dels ingressos familiars i del nombre de 
persones que componen la família, paguen una determinada quota. 
L'actual model de finançament de les escoles bressol prové d'una ILP convertida en 
llei que fixava dos terços de finançament públic i un corresponent a les famílies. 
Sent molt conscients de l'actual i injusta centrifugació del dèficit que impulsa l'estat 
i que provoca l'ofec financer dels serveis bàsics com el que ens ocupa, la 
Generalitat tard o d'hora haurà de tornar a assumir la seva part de finançament 
que ara cobreix l'Ajuntament amb el suport de la Diputació. 
Avui en junta de govern s'ha aprovat una bonificació de quotes per accés a escola 
bressol que no és el model que creiem més just i progressiu. No es tracta de 
bonificacions sinó que el terç de finançament a les famílies es distribueixi de 
manera equitativa. 
En definitiva, la tarifació social ha de servir per a augmentar l'equitat i defugir 
l'assistencialisme. Esperem que el proper curs arreglem aquesta situació i oferim 
tarifes justes a tots els serveis educatius municipals. Hi ha prou estudis 
universitaris al respecte que haurien d'orientar també la tarifació social a Castellar. 
Posarem un exemple pràctic: 
La família amb renda més baixa pagarà a Castellar 117€ per plaça, amb una 
bonificació del 30% 
A Badalona, la família amb renda més baixa pagarà 20€. A Sant Feliu de Llobregat 
32€ 
A Castellar, la família amb renda més alta pagarà 167€ 
A Badalona 197'29€. A Sant Feliu de Llobregat 195€ 
És a dir, a Castellar les rendes més baixes paguen comparativament més que les 
altes. 
Potser, a banda de les polítiques que apliquen les empreses o cooperatives que 
gestionen les escoles bressol, estaria bé que l'actual grup de govern estudiés altres 
experiències municipals. Nosaltres, com sempre, encantats de poder ajudar. A 
disposar. 
La regidora Sra. M. Antònia Puig,  Som de Castellar-PSC, exposa que els 
ensenyaments no obligatoris conformen l’àmbit de l’educació amb desigualtat 
d’accés i els infants socialment, menys afavorits tendeixen a accedir més tard al 



sistema educatiu que els infants socialment afavorits. Les polítiques de promoció de 
l’escolarització de la primera infància son clau alhora de garantir la igualtat 
d’oportunitats socials i educatives dels infants.  
Estem d’acord en tot el que ha exposat el regidor Sr. Homet, hauria de ser 
accessible l’educció a tothom i gratuïtament. 
Malgrat aquesta importància, les restriccions pressupostàries aplicades pel 
departament d’ensenyament pel que fa a les escoles bressol i a les educacions 
artístiques ha derivat en un augment de les quotes i taxes que l’alumnat ha de 
satisfer per accedir a aquests ensenyaments, la reduccions de les aportacions que 
el departament d’ensenyament ha anat fent als municipis ha donat lloc a un 
increment de preus no volgut de les nostres escoles bressol, encara que en els 
últims cursos hem mantingut els mateixos preus. Davant la experiència d’alguns 
municipis en els quals han optat per establir sistemes de tarifació social en funció 
de la renda i veient que aquest tipus d’estructura tarifaria pot facilitar un accés mes 
equitatiu, hem aprovat posar-lo en marca i en prova . per aquest motiu el curs 
2016/2017 no hi haurà increment del servei bàsic de les escoles bressols 
municipals, aplicant reduccions a les famílies  nombroses, monoparentals i a les 
famílies amb més d’un fill/a matriculat a l’escola bressol, i també una reducció 
vinculada a la capacitat econòmica  segons l’indicador  públic de renda i del nombre 
de persones residents a l’habitatge que constitueixen el domicili habitual, i 
l’aplicació d’una reducció en la tarifa del servei de menjador, i continuarem 
treballant per aplicar aquest tipus de tarifació a altres serveis municipals. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que avui en Junta de Govern, i a més el regidor hi era 
present s’ha aprovat aquesta primera experiència de tarifació social, així dons 
haurem de veure que entre tots els grups municipals poguéssim fer seguiment, 
sabeu que esta en marxa el procés de preinscripció a les escoles bressol municipals, 
per tant haurem de veure a aquí Castellar, al final  quin tipus d’impacte té. 
Per CDC la regidoria Sra. Bea Garcia,  intervé per fer una puntualització, quan 
parlem d’un increment, no hi ha un increment en el preu, en tot cas el que hi ha és 
una redistribució de la despesa, on les famílies que tenen un major poder 
adquisitiu, tenen una quota major, i les famílies que tenen menys poder adquisitiu 
paguen menys, en tot cas la tarifació el que permet és l’accés a la subvenció a les 
famílies que no volen passar per serveis socials. 
El Sr. Alcalde intervé per explicar que en el document que s’ha aprovat avui per 
junta, diu que el preu màxim que es pagarà per l’escola bressol no puja en aquest 
sentit. 
Torna a intervenir la Sra. Bea Garcia¸per CDC tot dient que segons la seva 
interpretació, la tarifació en altres municipis havia fet que s’incrementés per 
algunes famílies el preu de l’escola bressol, és cert que en els casos de les famílies 
 que tenen més renda ha suposat un increment en la seva quota, però també 
ha suposat un decrement en el resta de les famílies que no tenien accés a aquests 
ajuts. 
Torna a intervenir el Sr. Alcalde, per dir que la proposta que hem aprovat avui en 
la Junta de Govern  en cap cas, fins i tot les famílies que poguessin tenir mes 
recursos i que en aquests altres municipis els hi ha significat un increment en el 
preu que hagin de pagar per tal de poder els seus fills assistir a l’escola bressol, en 
el cas de Castellar, així no significarà una variació de preu respecte a anys 
anteriors, i el que es fa és una tarifació social en el qual tindrà un impacte 
especialment per totes aquelles famílies que siguin mes vulnerables, que tinguin 
més necessitats o necessitats especials. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
11.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha 
 
12.- PRECS I PREGUNTES 



El Sr. Alcalde , anuncia que hi ha tres preguntes presentades pel grup municipal 
d’ERC i dues preguntes presentades pel grup municipal de Decidim. 
 
Per ERC el regidor Sr. Josep M Calaf, aclareix que en seran sis de preguntes. 
1.- Amb data 11 de novembre en la reunió del consell de Comunicació, es proposa i 
accepta la creació d’una comissió política de comunicació. 
Amb data 14 de desembre en reunió del consell de Comunicació es reitera la 
necessitat de la creació d’aquesta comissió política de comunicació. 
En data 7 de març, es torna a reiterar la creació d’aquesta comissió política de 
comunicació. 
El dia d’avui restem a l’espera de la creació d’aquesta comissió política de 
comunicació. 
És a dir des d’11 de novembre fins al dia d’avui, han passat 6  mesos i aquesta 
comissió encara no s’ha creat. Quan teniu previst la creació d’aquesta comissió 
política.?? 
Continua el  Sr. Calaf 
2.- El passat 8 d’abril una castellarenca identificada va trobar 8 cadells acabats de 
néixer en una gasolinera del poble. Els va portar a Caldes Animal però el govern 
municipal va declinar fer-se’n càrrec per un problema de protocol. Es conscient que 
sense l’actuació de diversos voluntaris els cadells podrien haver mort?. De fet un 
dels cadells ja és mort tot i la celeritat de l’actuació. 
- És conscient l’equip de govern que sense l’actuació de diversos voluntaris els 
cadells haguessin pogut haver mort tots.? 
- En relació a la primera pregunta, creu que l’equip de govern ha actual d’acord 
amb el que disposa l’article 16.1 de la llei 2/2008 relativa a la llei de protecció dels 
animals?. 
- En els darrers mesos hi ha hagut, almenys, tres casos greus en relació als 
animals: El cas de la Mery, amb resultat de mort, el cas del gos abandonat amb el 
morrió posat a la fàbrica de la pelleteria i aquests dels 8 cadells. Ha interposat la 
Policia Local alguna denuncia o iniciat alguna investigació en relació a aquests casos 
de claríssim abandonament d’animals d’acord amb el que disposa l’article 337 bis 
del codi Penal. 
- O, més general encara, ens pot informar l’equip de govern quantes denuncies i/o 
multes s’han interposa’t en relació als animals des del passat mes de juliol on 
vàrem formular també una preguntat semblant?. 
Per acabar intervé el regidor Sr. Ferran Rebollo, ERC, diu que a vegades les coses 
passen d’una forma casual o ha vegades una forma causal, doncs en principi una 
part de la pregunta tindria la resposta, vam registrar aquesta pregunta el dia 19 i el 
dia 20, d’una forma casual o causal doncs vam tenir una part de resposta a la 
pregunta que seguiré formulant. 
El mes de juliol de 2015 es va celebrar reunió de la mesa d’ocupació. El 5 d’octubre 
se celebra altra reunió de la mesa d’ocupació, en aquesta es va acordar la creació 
de quatre comissions de treball a fi de fer més àgil el seu funcionament. En total 
n’hi hauria quatre: una d’activitat econòmica (que englobarà temes de 
dinamització, innovació, emprenedoria i comerç), una altra de caràcter social (que 
abastarà els temes d’orientació laboral, formació i tercer sector), una dedicada 
específicament als polígons d’activitat econòmica i finalment una comissió de 
seguiment de subvencions a empreses. 
Des del 5 d’octubre fins al dia d’avui han passat mes de 7 mesos i no tenim cap 
mena d’informació, ni convocada cap reunió. 
Atès la importància i urgència que des d’ERC, considerem la problemàtica actual 
envers l’ocupació, creiem important un seguiment mes rigorós. 
Preguntem: En quina situació ens trobem?, per quant una pròxima reunió de la 
mesa d’Ocupació.? 
Respon el Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, dient en relació a la primera 
pregunta formulada sobre la creació de la comissió política del consell de 
comunicació, la creació del mateix s’haurà d’aprovar al proper Consell de 



Comunicació, previst pel 04/07/16. En qualsevol cas, amb anterioritat (durant el 
mes de maig) es convocarà reunió als representants polítics del Consell per fer una 
reunió amb l’objectiu de consensuar directrius i funcions. 
En relació a les preguntes relatives a temes d’animals, li trameto les següents 
respostes: 
A la primera pregunta, de si som conscients que sense l’actuació de diversos 
voluntaris el cadells serien morts, la resposta seria SI. 
Sobre la segona pregunta, de que si es creu que l’equip de govern ha actuat amb el 
que disposa, la resposta es clarament NO, i és no perquè de fet l’article al que fan 
referència diu literalment que “correspon als Ajuntaments de recollir i controlar els 
animals abandonats, perduts o ensalvatgits i de controlar els animals salvatges 
urbans”.  
L’Ajuntament no podia complir perquè és un fet impossible, ja que no es van poder 
recollir ni controlar perquè algú els va portar directament a Caldes Animal (no 
queda acreditat en cap moment que els animals fossin de Castellar). 
En relació a la tercera pregunta sobre la situació , en el cas de la gosa Mery, 
malgrat que l’entitat animalista ADA va personar-se a la comissaria municipal, en 
cap casva presentar una denúncia, la va presentar la denúncia a la Comissaria de 
Mossos d’Esquadra, tot i haver passat per les nostres dependències i no fer-ho 
perquè no van voler esperar-se. 
En saber que s’havia presentat la denúncia a Mossos, es van traspassar totes les 
actuacions fetes fins aquell moment a Mossos, ja que no es poden iniciar 
procediments a dos llocs alhora. 
I en el cas del gos abandonat amb el morrió posat a la fàbrica de la pelleria, aquest 
gos no portava xip ni el va reclamar ningú, per tant no s’obre expedient. 
En el cas del 8 cadells: No s’ha pogut esbrinar si els gossos són de Castellar, ni qui 
és la persona que els va entregar. Disposem d’un document d’entrega d’ animal 
trobat, de Caldes Animal on hi consta una filiació, una adreça, un número de DNI i 
un telèfon. Feta la investigació per intentar que la persona ho vingués a denunciar, 
resulta que l’adreça que figura (Plaça Catalunya) no hi ha cap edifici . Consultat el 
padró municipal, no figura cap persona amb aquest nom i cognom. Consultat el SIP 
pel DNI que consta al document, no concorda el número de DNI amb la persona 
que figura al document (correspon a una persona resident a Girona). Cercada la 
persona per nom i cognoms, en surten 5 que resideixen a Catalunya, però cap 
d’elles a Castellar. Es truca també al telèfon que figura al document i ens surt que 
aquest número de telèfon no existeix. 
En conclusió: el document omplert difícilment se li pot donar validesa, ja que cap 
dada concorda. Això fa dubtar també de la procedència dels animals, ja que en cap 
moment s’han pogut saber l’origen. 
I pel que fa a la pregunta, en relació a quantes denuncies s0han interposat, dir que 
Des del mes d’agost de 2014 fins l’abril de 2015, s’han aixecat 52 actes d’infracció 
de l’Ordenança de Tinença d’Animals, que s’estan tramitant. 
Sobre la última pregunta que fa referència a la mesa d’ocupació, dir que esta 
convocada pel dimecres 18 de maig  a les 19 hores. 
 
Continua per Decidim Castellar, la regidora Sra. Conxi Gracia, intervé per 
formular la següent presenta: 
“Atès que en el Ple de febrer es va aprovar el protocol per a l’abordatge per 
violència de gènere. En aquell moment, els portaveus de Decidim van proposar que 
calia, també, reivindicar la necessitat  de desenvolupar la llei LGTBI aprovada pel 
Parlament el 2014 per visibilitzar especialment des dels poders públics, la diversitat 
sexual i de gènere i prevenir l’homofòbia. 
Atès que aquesta declaració responia al fet que actualment, els ajuntaments no 
tenen cap protocol ni cap mena de recurs públic per vetllar per aquesta diversitat. 
És per això que Decidim Castellar proposava per una banda, la signatura d’un 
conveni amb l’Observatori de l’Homofòbia (entitat especialista present a altres 
pobles que treballa per a la diagnosi i la resposta a possibles casos d’homofòbia) i,  



per una altra, l’establiment d’uns tallers d’atenció a la diversitat de gènere per 
incloure dins de la Guia didàctica que ofereix l’Ajuntament als centres educatius del 
poble. 
Després de dos mesos d’aquella proposta, Decidim Castellar, Pregunta: 
- l’Ajuntament de Castellar del Vallès, i concretament, la regidoria d’igualtat ha 
valorat la signatura del conveni amb l’entitat de l’Observatori sobre l’Homofòbia.  
- Quina és la decisió final resultant d’aquesta valoració i quins són els arguments 
que la sustenten?    
- En quin punt es troben els contactes amb les persones  que haurien de 
promocionar els tallers d’atenció a la diversitat de gènere als centres educatius de 
Castellar del Vallès (en el marc de la Guia Didàctica?   
- Quan podran engegar-se aquests tallers als centres educatius de Castellar del 
Vallès? 
 
També per Decidim Castellar, el regidor Jordi Uyà, diu que ateses les darreres 
queixes pel que fa al servei d’activitats i espais als usuaris, a les deficiències de 
manteniment de les instal·lacions i els incompliments dels protocols de seguretat 
(bigues del sostre amb pintura oxidada que cau a pedaços, dins les piscines, jacuzzi 
inacabat des de fa molt de temps, mal funcionament de les saunes, màquines 
sense el manteniment adequat, terra de vestuaris i passadissos no adequats, etc.) 
Atès que durant l’estiu passat la piscina pública municipal ja va sobrepassar el seu 
aforament i mitjançant el portal Change.org es van recollir més de 1.000 signatures 
donant suport a la petició popular per a aconseguir unes piscines públiques de 
qualitat. 
Atès que darrerament l’empresa SIGE ha expulsat una persona de les instal·lacions 
esportives municipals SIGE per les reiterades queixes sobre l’estat d’aquestes 
Atès que segons contracte amb SIGE 2005, SL, de data 8 de febrer de 2010, 
l’empresa havia d’invertir en obres, en aparells esportius i mobiliari per un preu de 
2.855.971,89 €, les obres s’havien de realitzar en un termini de dos, amb un cànon 
de participació en benefici del 6’25% anual i un Fons de manteniment i de 
reinversió en 144.762,12 € anual. 
Atès que el plec de clàusules administratives particulars que regulen la concessió 
administrativa per l’explotació del servei públic municipal, va ser aprovat pel Ple de 
30 de juny de 2009.  
Per tot el que s’ha exposat Decidim Castellar, pregunta: 
- Respecte del contracte de 8 de febrer de 2010: 
1.- si s’ha efectuat tota la inversió i el seu valor de 2.855.971,89 €, si el cànon en 
benefici del 6’25% anual s’està rebent i si es destina anualment 144.762,12 € pel 
Fons de manteniment i de reinversió o en el seu defecte i per tots els casos quines 
quantitats, i per què  es donen les deficiències esmentades a l’encapçalament.  
 
- Respecte del plec de clàusules administratives particulars 
1.- D’acord a l’apartat 21.3.g) sobre l’obligatorietat de disposar d’una assegurança 
de responsabilitat civil per a la gestió del servei i de danys materials amb un capital 
assegurat com a mínim d’un milió d’euros per cada concepte, si es disposa 
anualment d’aquestes assegurances i els seus imports. 
2.- D’acord a l’apartat 25, pregunten si l’Ajuntament ha requerit  al contractista que 
acrediti documentalment  el compliment de les obligacions. 
3.- D’acord a l’apartat  26 que recull la possibilitat de modificació de contracte quan 
suposi condicions de millora en el servei, que s’informi detalladament sobre el 
contracte de cessió temporal onerosa de l’ús parcial d’instal·lacions esportives al 
Club Esportiu Ssistretts i s’informi detalladament sobre quines millores del servei 
han obtingut els usuaris del complex esportiu Puigverd o en el seu cas quins 
perjudicis han ocasionat a l’usuari, i per què els rebuts als usuaris són girats pel 
Club Esportiu Sistrells i no per SIGE. 



4.- D’acord a l’apartat 34 s’informi si l’Ajuntament per mitjà dels tècnics municipals 
emet un informe anual de seguiment i d’incidències i si efectua un seguiment de la 
gestió econòmica. 
5.- D’acord a l’apartat 35.b) relatiu al règim sancionador considerant com a 
infraccions greus aquelles que ocasionin molèsties a l’usuari i d’acord a l’apartat 35 
e) relatiu a la no admissió d’un usuari quan reuneixi els requisits, es pregunta sobre 
el motiu de l’expulsió recentment d’una usuària i en base a quin criteri, quin 
procediment s’ha seguit, per què va actuar la policia local i en base a quina ordre, 
si es va comprovar si procedia l’expulsió, i en quina fase es troba l’expedient o 
incidència. 
6.- D’acord a l’annex II, si es du a terme el Pla de participació dels usuaris en la 
gestió i funcionament dels serveis, comissions de seguiment, suggeriment i 
queixes. 
 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i diu que 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, i concretament, la regidoria d’igualtat ha 
valorat la signatura del conveni amb l’entitat de l’Observatori sobre l’Homofòbia? La 
resposta es SI . 
I ss’obre quina és na és la decisió final resultant d’aquesta valoració i quins són els 
arguments que la sustenten?  Dir que es valora positivament  però enguany no hi 
ha disponibilitat pressupostaria per poder dur a terme aquest conveni. 
Fins que no hi hagi aquesta disponibilitat,  en cas de rebre alguna demanda, 
denuncia, etc. ens adreçarem al Consell Nacional de Lesbianes, Gais, Bisexuals, 
Transgeneres i Intersexuals que és el òrgan de consulta de les administracions 
catalanes que treballen i tenen els coneixements tècnics necessaris en aquest 
àmbit. 
A títol informatiu també dir que La Diputació de Barcelona, per mitjà de l'Oficina de 
Polítiques d'Igualtat i Drets Civils, va iniciat el dia 1 d’abril d’aquest any un procés 
per tal de dissenyar, elaborar i difondre un instrument (Pla Tipus) que permetrà al 
món local desplegar la Llei 11/2014, de 10 d'octubre, per a garantir els drets de 
LGTBI i per eradicar l'homofòfia, la bifòbia i la transfòbia. 
En relació en quin punt es troben els contactes amb les persones  que haurien de 
promocionar els tallers d’atenció a la diversitat de gènere als centres educatius de 
Castellar del Vallès (en el marc de la Guia Didàctica?; les converses ja estan molt 
avançades i ja tenim  localitzat qui podrà fer aquests tallers. Uns enfocats de cara a 
professionals dels centres i d’altres enfocats pròpiament a joves i adolescents , que 
segurament es faran a través de l’Associació Candela. 
I per últim quan es podra engegar e aquests tallers als centres educatius de 
Castellar del Vallès? Serà al Al curs 2016-2017 . 
 
Sobre le bloc de preguntes referent a la concessionari SIGE i en relació a la primera 
pregunta; la inversió realitzada fins al moment és d’aproximadament  2.650.000, 
segons certificacions presentades fins a data d’avui.  El diferencial pendent fins 
arribar als 2.855.000, correspon  a les obres de reconversió pendents de la zona de 
l’SPA exterior, que es durà a terme properament,  i el menor cost que han tingut 
els honoraris de direcció d’obra previstos inicialment (al voltant de 155.000 euros) . 
Pel que fa al  pagament del cànon no és aplicable, tal i com es recollia en els plecs, 
fins al tancament de l’exercici 2016. 
I en relació a la inversió, la resposta es que SI, es destina anualment 144.762,12 € 
al Fons del Manteniment i de reinversió 
 
Respecte del Plec de Clàusules Administratives particulars: 
La primera pregunta de si es disposa d’una assegurança de responsabilitat, 
efectivament SI 
A la segona és si l’Ajuntament ha requerit al contractista que acrediti 
documentalment les seves obligacions, la resposta es SI 



La tercera que fa referència a que s’expliqui quin és el paper del Club Esportiu 
Sistrells , la resposta és que l’autorització del contracte temporal de cessió onerosa 
de l’ús parcial de les instal·lacions esportives de Puigverd a favor de Club Esportiu 
Sistrells, es va aprovar per JGL el dia 23 de gener de 2013, d’acord amb l’establert 
en la legislació vigent.  
En l’actualitat els usuaris poden optar per ser usuaris del Club Esportiu Sistrells o a 
SIGE 2005. SL. 
L’adhesió a les quotes que ofereix el CE Sistrells són voluntàries, els abonats 
decideixen si es volen subscriure o no. Hi ha molts abonats que han decidit 
subscriure’s perquè en general són més econòmiques i s’adapten millor a les seves 
necessitats. 
Tant mateix, Sige 2005, SL continua oferint a tots els usuaris les quotes que es van 
aprovar quan es va adjudicar la concessió. 
Les millores del servei que ofereix el CE Sistrells als usuaris les determina cada 
usuari, ja que és ell qui s’adhereix a la quota de manera voluntària, qui pot triar 
entre estar en una entitat o una altra. Així mateix, hem de pensar que no s’ha 
ocasionat cap perjudici als usuaris, ja que en el cas que un abonat no estigui 
content amb el CE Sistrells, es pot donar de baixar automàticament i abonar-se a 
una quota de Sige 2005, SL sense que això li ocasioni cap cost ni prejudici extra. 
El Club Esportiu Sistrells gira directament els rebuts als seus usuaris ja que el 
contracte és directament amb ells.  
Davant la pregunta de si s’efectua un seguiment anual de les incidències, la 
resposta és que si que s’efectua i es disposa d’un informe anual  de la gestió 
econòmica de la concessió.  
En relació a la cinquena pregunta dels motius pels quals es va expulsar recentment 
a una usuària. El motiu de l’expulsió recentment d’una usuària de la instal·lació fou 
l’incompliment reiteratiu per part d’aquesta persona de la normativa Interna del 
centre vigent des l’any 2011.  El procediment que s’ha seguit per part del 
concessionari per fer efectiva la baixa ha estat, més enllà dels continus 
advertiments verbals, ha estat una comunicació per escrit a la persona interessada 
on s’exposen els motius de la baixa i la devolució de la darrera quota que havia 
pagat pel servei, tal i com preveu la normativa vigent.  
Pel que fa a la intervenció de la Policia Local es va dur a terme a instàncies del 
concessionari, ja que  aquesta persona va accedir l’ instal·lació sense autorització, 
saltant-se els controls d’accés. Al no atendre els requeriments del personal de l’ 
instal·lació perquè sortís, van optar a  avisar a la policia local.  
En relació la pregunta sobre el pla de participació, la resposta es SI, concretament 
d’acord amb  l’Annex ll, participació dels usuaris: 
 - Hi ha bústia de Suggeriments 
 - Panels informatius pels usuaris 
 - Hi ha fulls oficials de reclamació a l’abast dels usuaris, que es gestionen      
            conforme Normativa 
 - Anualment, es fan enquestes de satisfacció de clients. 

- Reunions periòdiques amb usuaris de diferents activitats a efectes de 
millorar la qualitat i la coordinació dels serveis: Campus d’estiu, Waterpolo, 
Triatlon, Vòlei Platja, natació sincronitzada, cursets de natació per escoles, 
etc... 

A l’apartat de Precs el regidor Sr. Rafa Homet, d’ERC diu que el prec que formulen 
va referit a la part antiga de la plaça Major on hi ha hagut diverses caigudes de 
persones grans per l’estat de les lloses del terra, la ultima fa molts pocs dies, per 
tant doncs un prec d’estudiar mesures per pal·liar aquesta situació. 
 
Pel grup municipal de Decidim Castellar, intervé el regidor Sr. Joan Moyà¸ diu que 
atenent a l’auge que s’està vivint darrerament d’atacs de caire feixista, atenent 
també al foment d’alguns d’aquests discursos, que beuen de la xenofòbia i el 
racisme, i que troben massa sovint altaveus massa elevats, atenent a més a la 



realitat que ha viscut Castellar en relació al feixisme, malauradament, no fa pas 
tant de temps, des de Decidim Castellar suggerim: 

1) Que es realitzi una diagnosi sobre l'existència i activitats de grups feixistes 
organitzats al poble. 

2) Que es dissenyin i es realitzin de forma coordinada campanyes de 
sensibilització, a favor de la convivència i el respecte pels drets humans, i 
en contra d'actituds racistes, xenòfobes, violentes i feixistes. Fent especial 
incidència als instituts i entitats amb major presència de joves, com les 
entitats esportives. 

3)  Que es revisin tots els protocols de prevenció i denúncia de la violència, per 
a que tinguin en compte els cassos de violència feixista. 

4) Que es posi a disposició de les víctimes de violència feixista, tots els 
recursos de l'ajuntament per tal de donar-los suport i facilitar la presentació 
de denúncies, si es dones el cas. 

La regidora Sra. Conxi Garcia,  per Decidim Castellar, diu que els darrers dies ens 
ha sorprès la publicitat d’un Circ Americà a Castellar. La seva publicitat ha consistit 
en plafons als fanals (no sabem si tenien permís per fer-ho) i a ocupar els pirulins 
que habilita l’Ajuntament per a entitats del poble, cobrint completament la 
publicitat de les activitats que fan aquestes. Això incompleix l’article 19 de 
l’ordenança de convivència i civisme ja que ocupen un espai que no està habilitat 
per a finalitats comercials  i no és la primera vegada que passa. Algunes entitats 
ens han fet arribar queixes en el sentit que és força habitual trobar anuncis 
d’empreses en espais habilitats per a altres finalitats. Per això, tot i que ja vam 
contactar amb l’equip de govern per informar d’aquesta situació, suggerim que 
s’avisi tant al Circ com a qualsevol altre negoci implicat de l’ incompliment de 
l’ordenança i la corresponent multa estipulada i que es vetlli perquè aquests pirulins 
siguin, realment, un espai per a entitats i no empreses amb afany de lucre.  
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts de deu del 
vespre, s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a 
fedatari d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


